
 

 

 

 

 

 

 

 

          Ulloq 15.06.2020 

I henhold til § 37, stk. 1 i Inatsisartuts Forretningsorden fremsætter jeg hermed følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 Agter Naalakkersuisut at tage initiativ til, at forsyningsskibe kan anløbe Tasiilaq og 

Ittoqqortoormiit som følge af at havet bliver isfrit tidligere end før? 

 Agter Naalakkersuisut at tage initiativ til at de skibe som om foråret henter 

hellefiskeprodukter i Uummannaq og Upernavik kan medtage forsyninger til 

nævnte byer gennem et samarbejde mellem Royal Greenland og KNI-Pilersuisoq?  

 Hvilke løsninger vil Naalakkersuisut tage for kajen i Kullorsuaq som nu står 

ubenyttet hen? 

(Medlem af Inatsisartut Jens NapãtôK´, Partii Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Klimaforandringerne har medført, at flere steder bliver isfrie tidligere end normalt, hvor vi 

skal være opmærksomme på en bedre forsyning af friske varer i Tasiilaq og Ittoqqortoormiit. 

Fra Parti Naleraq ønsker vi at gøre Naalakkersuisut opmærksomme på, at der i disse år 

ankommer tomme skibe til de nordgrønlandske byer for at hente hellefiske produkter, hvor 

en bedre samarbejde mellem RG og KNI-Pilersuisoq måske kan resultere i, at disse kan 

medtage friske varer, nye grøntsager m.v., idet sådan initiativ kunne være til gavn for alle 

også økonomisk. 

Tidligere havde man bygget en kaj på en lille ø, uden forbindelse til fast land som selvfølgelig 

ikke bliver brugt i dag. Det ville være ønskeligt at høre hvad Naalakkersuisut ville gøre ved 

det. 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 

 


